

Ligyros, du grand logothète Hiérax, d'Alexandre fils de Hiérax, du logothète Georges.

Feuillets 13 r° à 23 v° : *Epistola continens Hodoeporicon navigationis ex Constantinopoli in Syriam, Palæstinam et Ægyptum : et montem Sinai, &c. Item de Persico bello, & circumcitione Mahometis filii imp. Turcici, aliisq; rebus Constantinopoli superiore æstate actis.*

Cette lettre, datée de Vienne, 1^{er} octobre 1582, est adressée à David Chyträus. Le nom de son auteur nous est révélé par Martin Crusius, dans sa *Turcogræcia* (p. 233), où il donne un résumé de ce très intéressant itinéraire. Il s'appelait François de Billerbeck. Ce voyageur fit, à Alexandrie, la connaissance de Mélétius Pigas, dont il parle en ces termes (f. 18 r° et v°) :

Interim quoque accessi Meletium Protocingulum Calogerum Græcum, et montis sanctæ CATHARINÆ (ita monasterium vocant) fratrem, virum et scientiis humanis et literis sacris admodum eleganter doctum, latine pariter et italicice loquentem, vnicum inter doctos, quos in hac peregrinatione videre licuit, iudicauit aptum quocum H. T. amicitiam iniret, cuique oblata occasione scriberet. Nam et ipsi, vti ad H. T. literas daret, persuasi, id quod fecit, quamuis, vti ipse per schedulam mihi retulit, præ temporis angustia, tumultuorio stylo. Eas igitur literas mitto, atque H. T. gratias fore arbitror, cum propter viri doctrinam, tum maxime propter vitæ et morum modestiam, atque in conferendo suavitatem. Arbitror autem hunc virum tantum scientiarum habere, quantum homo Græcus hodie habere possit. De fide sua is quidem valde subtiliter disserit, sed tamen ita vti omnia sincero et puro animo absque vlla bile loqui et sentire videatur. Ipsi promisi me Bizantio missurum esse librum, quem H. T. de lectione historiarum conscripsit. Id quod feci, ipsique gratissimum fuisse compertum habeo ¹. Et hæc de Protocingelo, viro doctissimo, qui et Alexandrinus Patriarcha speratur crediturque futurus.

1. François de Billerbeck le savait par une lettre latine que Mélétius Pigas lui avait adressée, laquelle est datée du Caire, le 6 avant les calendes d'août (27 juillet) 1582, et que nous avons publiée, d'après la minute autographe, dans les *Lettres de Mélétius Pigas* (Paris, 1902, in-8°), p. 67-68.

